

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

RÉGION DU CENTRE

DÉPARTEMENT DE LA MEFOU-ET-AKONO

COMMUNE DE BIKOK

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

CENTRE REGION

MEFOU-AND-AKONO DIVISION

BIKOK COUNCIL

INTERN TENDER'S BOARD

AVIS DE DEMANDE DE COTATION

DEMANDE DE COTATION 004/DC/CBK/CIPM/2025 DU 04/08/2025 POUR L'ACQUISITION DU MATERIEL SPECIFIQUE DE LUTTE CONTRE L'INSALUBRITE DANS LA COMMUNE DE BIKOK, MEFOU ET AKONO, RÉGION DU CENTRE

(Procédure d'urgence).

1.- Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exécution des projets d'investissements publics pour le compte de l'Exercice budgétaire 2025, le Maire de Bikok, Autorité contractante, lance pour le compte de la Commune de Bikok, Mefou et Akono, Région du Centre, une demande de cotation pour l'acquisition du matériel spécifique de lutte contre l'insalubrité dans la Commune de Bikok, département de la Mefou et Akono, Région du centre.

Ces travaux sont constitués en un lot unique.

2.- Consistance des prestations

Les prestations de la présente demande de cotation constituée en un lot concernant pour l'essentiel, les éléments ci-après :

- L'acquisition du matériel de la Lutte contre l'insalubrité

3.- Participation et origine

La participation à la présente Demande de Cotation est ouverte à toutes les entreprises de droit camerounais installées au Cameroun et bénéficiant d'une expérience avérée dans la livraison de mobiliers de bureaux et autres équipements.

4.- Financement

Les prestations objet de la présente demande de Cotation sont financés par le Budget Investissement Public du affecté à la Commune de Bikok, Mefou et Akono, au titre de l'exercice 2025, à hauteur de 8 000 000 (Huit millions) Imputation N°592809303641112464211931.

5.- Acquisition du Dossier De Demande de Cotation

Le dossier peut être obtenu à la Mairie de Bikok, B.P : 01 Bikok, Téléphone : 652764449/ 696175896, dès publication du présent avis, sur présentation d'une quittance de la Recette des Finances d'une somme non remboursable de 15 000 (quinze mille) FCFA, payable à la Recette Municipale de Bikok et représentant les frais d'achat du dossier.

6.- Remise des Offres

Les offres rédigées en Français ou en Anglais, en sept (07) exemplaires dont l'original et six (06) copies marqués comme tels, seront déposées sous plis fermés contre récépissé à la Mairie de Bikok, dès publication du présent avis, au plus tard le **02/09/2025 à 12 heures précises**, et devront porter la mention :

AVIS DE DEMANDE DE COTATION N°004/ADC/CIPM/2025 DU 04/08/2025 POUR L'ACQUISITION DU MATERIEL SPECIFIQUE DE LUTTE CONTRE L'INSALUBRITE DANS LA COMMUNE DE BIKOK, MEFOU ET AKONO, RÉGION DU CENTRE.

(Procédure d'urgence).

“A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement”.

7.- Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de la demande de cotation. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature.

Toute Offre non conforme aux prescriptions du présent avis du Dossier de Demande de Cotation sera déclarée irrecevable. Notamment, l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces de la Demande de Cotation entraînera le rejet pure et simple de l'offre sans aucun recours.

8.- Ouverture des offres

L'ouverture des offres qui se fera en un temps et aura lieu le **02/09/2025 à 13 heures précises** dans la salle de conférence de la Mairie de Bikok par la CIPM de Bikok.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier et dument mandatée à cet effet.

09.- Délai d'exécution

Le délai maximum d'exécution prévu par l'autorité contractante pour la réalisation des prestations est de **trente (30) jours**.

10. Évaluation des offres

L'évaluation des offres se fera en un (01) temps et vérification de la partie financière des Offres des entreprises dont les autres parties ont été reconnues techniquement qualifiées et administrativement conformes. Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

10.1- Critères éliminatoires

- a. de la non-production dans un délai de 48h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente autre que la caution de soumission ;
- b. de l'absence du cautionnement de soumission ;
- c. de l'absence du récépissé de la consignation délivré par la CEDEC
- d. des fausses déclarations, les manœuvres frauduleuses ou la falsification de pièces ;
- e. du non-respect de X critères essentiels (X renvoyant au seuil de qualification des offres techniques) ;
- f. de L'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon de l'exécution d'une prestation au cours des trois dernières années ;
- g. non-respect du format de fichier des offres en cas de soumission en ligne (le cas échéant) ;
- h. de la non-conformité aux spécifications techniques majeures de la fourniture ;
- i. de l'absence d'un prix unitaire quantifié dans la cotation ;

- j. de l'absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE) ;
- k. de la non-conformité du modèle de soumission ;
- l. de l'absence de prospectus accompagné des fiches techniques du fabricant ;
- m. de l'absence de l'agrément ou de l'autorisation du fabricant (le cas échéant) ;
- n. de la non-conformité du mode de soumission ;
- o. de l'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
- p. de l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée ;

10.2-Critères essentiels

Les critères essentiels à la qualification des soumissionnaires porteront à titre indicatif sur :

- la présentation de l'offre ;
- les références du soumissionnaire ;
- le service après-vente (disponibilité des pièces de rechange, atelier de réparation, personnel technique (le cas échéant) ;
- la capacité financière (l'accès à une ligne de crédit ou autres ressources financières, le chiffre d'affaires, attestation de solvabilité financière)
- la qualification et l'expérience du personnel (le cas échéant) ;
- les moyens logistiques ;
- la méthodologie ;
- le délai d'exécution.

11.- Attribution de la Lettre Commande

L'autorité contractante attribuera la Lettre Commande au soumissionnaire dont l'Offre aura été évaluée la moins disante et jugée substantiellement conforme au Dossier de demande de cotation.

12 - Nombre maximum de lot :

Un seul lot.

13.- Durée de validité des Offres

Les soumissionnaires restent engagées par leur offre pendant **quatre-vingt-dix (90) jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

14.- Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus auprès du Chef de Service Départemental du Patrimoine de l'Etat dès publication du présent avis.

Toute tentative de corruption avérée ou faits de mauvaises pratiques devra être signalée par écrit ou messagerie téléphonique au Ministre Délégué à la Présidence de la République chargé des Marchés Publics avec copies au Président de la Commission Nationale Anti-Corruption (CONAC) et au Maire de Bikok aux numéros suivants : 652764449/ 696175896. et

Fait à Bikok, le **04 AOUT 2025**

LE MAIRE

Ampliations :

- MINMAP;
- ARMP/CE;
- DDEPAT/MAK;
- CFD/MAK;
- Président CDPM
- Affichage;
- Chrono/Archives.



Ottou Crescence Odette

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

RÉGION DU CENTRE

DÉPARTEMENT DE LA MEFOU-ET-AKONO

COMMUNE DE BIKOK

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

CENTRE REGION

MEFOU-AND-AKONO DIVISION

BIKOK COUNCIL

INTERN TENDER'S BOARD

NOTICE OF QUOTATION REQUEST N° 004/NQR/DTB-US/2025 OF 04/08/2025, FOR THE ACQUISITION OF SPECIFIC EQUIPMENT FOR THE FIGHT AGAINST INSALUBRITY IN THE TOWN HALL OF BIKOK, MEFOU AKONO DIVISION, CENTRE REGION.

(EMERGENCY PROCEDURE)

1-Subject:

The council of Bikok, Municipality Authority, hereby launches and Notice of Quotation Request in one (01) batch for the acquisition of specific equipment for the fight against insalubrity in the town hall of bikok, Mefou Akono Division, and Centre Region. As seen below:

2- Scope of Works

The works involve the following tasks inter alia:
for the acquisition of equipment for the fight against insalubrity in the town hall of bikok, Mefou Akono Division.

3-Eligibility

The involvement in this invitation to tender is open with equal conditions to Cameroon-Law related firms and companies experienced in the news technologies of communication.

By this invitation to tender, interested companies are called upon to provide authentic information which will be useful for the choice of those that can meet the needs of the required service after an in-depth and objective appraisal of their application files.

4-Finance

Works which form the subject of this invitation to tender is financed by the Public Investment Budget of the , 2025 financial year under budgetary lines as below: at higher of 8 000 000 (Height millions) Francs CFA.

5-Tender File Consultation

The tender file may be consulted upon publication of this notification, during working hours, at the council of Bikok,
Tel 652764449/ 696175896 PO BOX 01 BK.

6-Tender file acquisition

The tender file may be acquired at the council of Bikok, Tel 652764449/ 696175896 upon publication of this invitation to lender and presentation of a receipt attesting to the payment of a non-refundable sum of 15 000 (quinze mille) F CFA into the Financial treasury of Bikok.

7-Tenders submission

Each tender drafted in English or French in **seven (7) copies, one (01) original and six (06) copies** marked as such, sealed against a receipt must reach the council of Bikok, no later than **02/09/2025 at 12 O'clock** local time and shall be labeled as :

NOTICE OF QUOTATION REQUEST N° 004/NQR/DTB-US/2025 OF 04/08/2025 FOR THE ACQUISITION OF EQUIPMENT FOR THE FIGHT AGAINST INSALUBRITY IN THE TOWN HALL OF BIKOK, MEFOU AKONO DIVISION, CENTRE REGION.

(EMERGENCY PROCEDURE).

"DISCLOSED ONLY DURING THE EVALUATION SESSION OF TENDER APPLICATIONS"

8-Tenders compliance

Lest they be rejected, should compulsory be submitted only the originals and copies of the other required administrative documents (valid) certified by either the issuing service or an municipality authority (**Mayor**) in keeping with the requirements of the special tender regulation.

9-Tenders disclosure

Tenders disclosure will be done in one stage on than **02/09/2025 at 13 O'clock** prompt by the Mayor of Bikok. Only tenderers may attend the opening session or have themselves represented by a person of their choice (even in case of joint venture) having a sound knowledge of their file.

11- Application deadline

Tender applicants will have thirty (30) **days** to apply upon publication of this notification.

12-Time frame

The execution deadline sets by the Project Owner is **one (01) calendar months**.

13-Tender evaluation criteria

Tender evaluation will be done in one (01) stage and verification of the financial offer of those companies whose the tender files have been previously admitted as far as technical and administrative stages are concerned. The tenders' evaluation criteria are the following.

13.1 Eliminary criteria

The eliminary criteria set the minimum conditions that must be met to be admitted to evaluation according to the essential criteria. They must not be scored. Failure to comply with these criteria will result in the rejection of the bidder's rating.

These include:

- a. failure to submit, within 48 hours of bid opening, an administrative file document deemed non-compliant or missing, other than the bid bond;
- b. absence of a bid bond;
- c. false declarations, fraudulent tactics, or falsification of documents;
- d. failure to comply with X essential criteria (X referring to the qualification threshold for technical offers);
- e. absence of a sworn statement stating that the performance of a service has not been abandoned within the last three years;
- f. failure to comply with the bid file format in the case of online submission (if applicable);
- g. non-compliance with the major technical specifications of the supply;
- h. the absence of a quantified unit price in the quotation;
- i. the absence of an element of the financial offer (the bid, the BPU, the DQE);
- j. non-compliance with the submission template;

- k. the absence of a prospectus accompanied by the manufacturer's technical data sheets;
- l. the absence of the manufacturer's approval or authorization (if applicable);
- m. non-compliance with the submission method;
- n. the absence of a dated and signed integrity charter;
- o. the absence of a dated and signed declaration of commitment to compliance with environmental and social clauses;
- p. de l'absence du récépissé de la consignation délivré par la CEDEC

13.2-Essential Criteria

The essential criteria for the qualification of bidders will include, for information purposes, the following:

- the presentation of the bid;
- the bidder's references; ▪ After-sales service (availability of spare parts, repair shop, technical personnel (if applicable);
- Financial capacity (access to a line of credit or other financial resources, turnover, financial solvency certificate)
- Personnel qualifications and experience (if applicable);
- Logistics resources;
- Methodology;
- Completion time.

N.B.: The point-based bid scoring system is prohibited in favor of the binary (yes or no) method.

14-Maximum number of lots

The tender consist of one (01) lot only.

15-Contract award

The mayor of Bikok Municipality Authority awards the contract to the applicant whose file, technically skilled, assessed and appealing with **the lowest bid** deemed to be substantially in accordance with the tender file.

16-Tender validity

Applicants will be bound by their tenders for a period of ninety (90) days with effect from the tender-submission deadline.

17-Further information

Further technical information may be obtained from the Head of State Sub Division of the State of MEFOU and AKONO upon publication of this notice.

Any attempt to corrupt or misbehave or malpractices with evidence should be signaled or reported either by sms or writing with copy to Minister Delegate at the Presidency in charge of Public Contracts, the President of National Anti-Corruption Commission and the Senior Divisional of BIKOK to the following numbers: 652764449/696175896.

Carbon Copies

- DO/NM;
- PRESIDENT/DTB-US;
- DBT/US;
- CMTP/NE;
- RECORDS;
- BILLPOSTING.

BIKOK, the 04 AOUT 2025

THE MAYOR



Ottou Crescence Odette